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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Történt-e megfontolt és teljes körű hatásvizsgálat a 
Mátrai Erőmű földgáz alapúvá alakítása kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint ismert, jelenleg a Mátrai Erőmű teljes egészében széntüzelésű, viszont a sajtóban megjelenő
hírek  alapján  a  Kormány  tervezi,  hogy  2025-ig  lignit  egységeit  fokozatosan  kivezetik.  Ezek
megszüntetésével  párhuzamosan  fejlesztik  majd  a  földgáz  alapú  működést,  amely  várhatóan
jelentős létszámleépítéssel is járna. Álláspontunk szerint az Észak-magyarországi régióban nagyon
nehéz lenne az esetlegesen szükséges elbocsájtások következtében a keletkező munkanélküliséget
helyre állítani. Ezt a megállapítást támasztja alá, hogy a jelenlegi dolgozók átlagéletkora addigra
számításaink szerint 50 év körül lesz.

Ennél fogva az alábbi kérdéseket intézem Miniszter Úrhoz: 

Teljes mértékben leállítják-e a bányászatot vagy kiszolgálják a lakossági igényeket a továbbiakban?
A döntés meghozatala előtt készítettek-e bármilyen felmérést, hogy a széntüzelés leállításával hány
ember válna munkanélkülivé? Milyen munkát tud biztosítani a Kormány, a sok esetben évtizedek
óta kizárólag a bányászatban dolgozó embereknek?

A bányára és a bányászatra alapuló cégek esetleges megszűnése milyen bevétel kiesést jelentene a
központi  költségvetésből?  Hogyan  pótolják  az  érintett  települések  ezt  a  jelentős  iparűzési  adó
bevétel  kiesést?  Van-e  egyáltalán  olyan  mértékű  hatással  az  EU  és  az  ország  káros  anyag
kibocsátására ez a lépés, hogy ennyi ember és azok családjának a megélhetését kockára tegyék?

Várom érdemi válaszát!


